
Esteettömyystyön ohjausryhmä 
Muistio – ohjausryhmän 3. kokous 
 

Aika:  24.10.2024 klo 16 – 17.29 

Paikka:  Tekninen ja ympäristövirasto, Santalantie 2 
lautakuntien kokoushuone, käynti katutasosta 

 
Jäsenet: Helena Lesch-Saarinen, kaupunginhallitus 
 Birgitta Gran, kaupunginhallitus 
 Jouko Kavander, ympäristölautakunta 
 Teemu Köppä, tekninen lautakunta, vpj 
 Hanna Varpalahti, sivistyslautakunta 
 Tuikku Karhu, kulttuurilautakunta, pj 
 Marianne Niskanen, vanhusneuvosto 
 Annabelle Cehlin, vammaisneuvosto 
 Alvar Korsu, nuorisoraati 
  
Työryhmä  Kukka-Maaria Luukkonen, kaupungingeodeetti 

Kim Adolfsson, vt. konsernitalouspäällikkö 
Hanna Österlund, hyvinvointikoordinaattori 
Maria Degerlund, ympäristönsuojelupäällikkö 
Kristiina Boström-Förström, suunnitteluavustaja 
Taru Alho, nuoriso- ja liikuntajohtaja 
LUVN 

 

1. Puheenjohtaja avasi kokouksen, todettiin läsnäolijat 

2. Kokouksen sihteeriksi valittiin Kukka-Maaria Luukkonen 

3. Hyväksyttiin asialista niin, että ruotsinkieliseen lisättiin puuttuva kohta 4. 

4. Palautteet, palautejärjestelmä ja seniorimessut 

a. käytiin läpi esteettömyysasioihin liittyviä - kaupungin yleiseen palautejärjestelmän 
jätettyjä, ns. Askemiin tulleita sekä seinorimessuilla koottuja - palautteita.  

b. Todettiin, että Hangonkylän laituri on hieno ja hyvin toteutettu; on saanut paljon 
kiitosta. Jos jo ei seurata käyntejä, niin olisi hyvä laittaa laskuri, jotta saadaan 
käsitys, kuinka paljon käyttöä on. Autolla pääsee tarpeeksi lähelle. 
Pysäköintipaikat olisi kuitenkin hyvä merkitä selkeästi (lähipaikat Inva-paikoiksi + 
muut normiruuduin) 

c. Toivottiin selvitettävän, olisiko rautatiesillan keskelle mahdollista saada esim. 
taittoistuimia.  

d. Vanhusneuvostolla on laadinnassa lista siitä, mihin tarvittaisiin lisää penkkejä. 
Toimitetaan myös Esteettömyystyöryhmälle. 

e. Reunakivat ovat lähtökohtaisesti liian korkeita. 
 

5. Tilannekatsaus, tehtyä vuonna 2024 

a. FSG-festivaali, tapahtumapaikkojen esteettömyysselostukset  
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b. Esteettömyysasioille on luotu oma paikka kaupungin kotisivuilla Etusivu → 

Asuminen ja ympäristö → Esteettömyys (Första sidan → Boende och miljö → 

Tillgänglighet); ei vielä julkinen, koska mm. yhteystietoja puuttuu 

c. Laavulausunto  

d. Ohjausryhmä on kokoontunut 2 kertaa 

e. Hanna Österlund ottaa työryhmän puheenjohtajuuden vuoden 1.1.2025 alusta 

6. Talousarvio, toteutusohjelma 2025 ja toteutussuunnitelma 2026 – 2027 

Talousarvio 2025 

a. talousarvioehdotuksessa on mukana 25 000 e esteettömyystyölle 
b. lisäksi toivottiin korvamerkittyä investointimäärärahaa 100 000 e käytettäväksi 

esteettömyyden edistämiseen  
- esim. hankkeisiin, joilla parannetaan esteetöntä 

kulkemista jalkakäytävältä suojatielle 
- sekä penkkeihin ja pysäköintialueisiin. 

Toimenpiteet priorisoidaan yhteistyössä teknisen lautakunnan ja 
esteettömyystyön ohjausryhmän kesken.  

 
Toteutusohjelma 2025 

a. Kaupungin verkkosivuille päivitetään tiedot keskeisten (omien) palvelukohteiden 
esteettömyyden tasosta tehtyjen kartoitusten pohjalta 

b. Tehtyjen kartoitusten toimenpide-ehdotusten toteutumisen seuranta ja 
jatkotoimenpiteiden priorisointi & ohjeistus 

c. Käynnistetään yhteistyö matkailutoimen kanssa 
d. Laaditaan sisäinen koulutus-/tiedotuspaketti hallintokuntien ja toimielinten 

käyttöön strategian jalkauttamiseksi 
e. Esteettömyyskartoitukset jatkuvat Hanko-Pohjoisessa, vierasvenevenesatamissa 

ja Lappohjassa 
f. Palautejärjestelmään oma kohta esteettömyydelle  
g. Linjakadun kävely- ja pyöräilytien suunnitteluun sekä Haagapuiston 

kunnostushankkeeseen mukaan  
 

Toteutussuunnitelma 2026 – 2027 
a. Hankkeiden/korjaus- ja uudiskohteiden esteettömyysarvioinnit jo 

suunnitteluvaiheessa 
b. Sisäiset koulutukset jatkuvat 
c. Toteutetaan esteettömän asiointireitin/-reittien määrittely ydinkeskustaan sekä 

suunnitellaan reitin merkitsemisen tapa katukuvaan. 
d. Lapsia ja nuoria perehdytetään eri käyttäjäryhmien tarpeisiin osana koulujen 

liikennekasvatusta 
e. Kaupungin esteettömyyden edistämisestä raportoidaan säännöllisesti päättäjille ja 

asukkaille. 
f. Linjakadun kävely- ja pyöräilytien suunnitelmien esteettömyysarviointi 

 
7. Keskustelua ajankohtaisista hankkeista ja tarpeista. Ohjausryhmän terveiset ja toiveet 

hallintokunnille: 
a. Hylliksen parkkipaikka on liian kaukana 

b. Tehtaanniemen kävelytie ei ole esteetön 
c. Esteetön pääsy valtuustosalin lehterille! 
d. Sillan suojapleksit häikäisevät aurinkoisella säällä 

https://hanko.fi/sv/
https://hanko.fi/sv/boende-och-miljo/
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8. Ohjausryhmä pitää hyvänä ja tärkeänä, että esteettömyyteen liittyviä tietoutta tuotaisiin 

esille kaupungin tapahtumissa osana ohjelmaa. Kouluille tarvittaisiin infopaketti/-materiaali. 
 

9. Muut asiat 

a. Tämän ohjausryhmän pöytäkirja toimitetaan tiedoksi kaupunginhallitukselle. 
 

10. Seuraava kokous on 13.2.2025, tekninen ja ympäristövirasto, Santalantie 2, lautakuntien 
kokoushuone.  
 

11. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 17:29.  
 

 

 

Vakuudeksi, Hanko pp.11.2024 

 

 

____________________________ __________________________ 

Tuiccu Karhu, puheenjohtaja  Kukka-Maaria Luukkonen, sihteeri 

 

 


